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رئیس جمهور گفت: خواســت من از والدین دانش آموزان عزیز آن اســت که ارتباطات خود را با کانون مدرســه حفظ کنند چرا که رها کردن بدون نظارت 
دانش آموزان در جامعه آنها را در معرض سوءاستفاده راهزنان فکر و اخلاق قرار می دهد. به گزارش ایلنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز شنبه در آیین آغاز 
سال تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۲، با حضور در آموزشگاه شهید کمندی شهرستان بهارستان استان تهران، با بیان اینکه آموزش و پرورش ماموریت بسیار مهمی 
دارد و انجام این ماموریت مهم در دستان توانای مدیران و معلمان است، گفت: محور آموزش و پرورش معلم است؛ معلم علاوه بر آموزش، الگوی علمی و 

عملی دانش آموزان نیز هست.

www.sobh-eqtesad.ir

رئیسی در آغاز سال تحصیلی:
رها کردن بدون نظارت دانش آموزان در جامعه آنها را در معرض سوءاستفاده 

راهزنان فکر و اخلاق قرار می دهد

info@sobh-eqtesad.ir

به زودی؛ 

الحاق اسکادران کوثر به 
نیروی هوایی ارتش

فرمانده نیروی هوایی ارتش گفت: یک اسکادران هواپیمای صاعقه 
ســاخته شــد و هواپیمای بسیار خوبی اســت. اکنون نیز ساخت 
هواپیمای کوثر به عنوان یک جت شکاری و بمب افکن در مراحل 
پایانی اســت و در آینده یک اســکادران از این هواپیما به نیروی 
هوایی ارتش ملحق خواهد شــد. به گزارش ایسنا به نقل از ارتش، 
امیر ســرتیپ خلبان حمید واحدی، فرمانده نیروی هوایی ارتش 
صبح امروز )۱ مهر( همزمان با ســالگرد عملیات کمان ۹۹ و هفته 
گرامیداشــت دفاع مقدس در برنامه زنده صبح بخیر ایران از پایگاه 
هوایی شهید لشگری اظهارداشــت: نیروی هوایی ارتش در دوران 
دفاع مقدس کارنامه بســیار خوبی از خود بر جای گذاشــته است. 
در تمام عملیات های دفاع مقــدس نیروهای هوایی یا نوک پیکان 
عملیات یا پشــتیبان آن بود. وی با اشاره به سالروز عملیات کمان 
۹۹ گفــت: در این عملیات بیش از ۳۰۰ فروند هواپیما به پرواز در 
آمــد و ۱۴۰ فروند هواپیما وارد خاک عراق شــدند و اهداف مورد 
نظر را مورد اصابت قرار دادند.  همچنین در عملیات الولید )اچ ۳( 
تیزپروازان نیروی هوایی ارتش با ســه بار سوخت گیری پایگاه های 
عراق را در غربی ترین نقطه این کشور هدف قرار دارند و بیش از ۶۰ 
فروند هواپیماهای دشمن روی زمین از بین رفت. همچنین نیروی 
هوایی ارتــش در دوران دفاع مقدس عملیاتی علیه نیروی دریایی 
صدام انجام داد و باعث شــد تا پایان جنــگ دیگر نیروی دریایی 
صــدام پا نگیرد. در عملیات مرصاد نیــز خلبانان نیروی هوایی در 
کاری بزرگ جلوی منافقین ایستادگی و راه آنها را سد کردند. وی 
با اشاره به روزهای نخست جنگ تحمیلی گفت: در روزهای ابتدایی 
جنگ و پیش از اینکه نیروهای مسلح ما انسجام لازم را پیدا کنند، 
نیروی هوایی ارتش یک تنه مقابل ماشین جنگی صدام ایستادگی 
کرد و آنها را پشت مرز خوزستان زمین گیر کرد.پیش از انقلاب ما 
در زمینه فنی وابستگی صد در صدی به مستشاران خارجی داشتیم 
اما دلیرمردان فنی نیروی هوایی ارتش کار بزرگی کردند و با همت 
آنها توانستیم هشت سال دفاع مقدس را با افتخار پشت سر بگذاریم. 

گزیده خبر

پیشنهادی برای خانه دار 
شدن کارگران

دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران تنها راه خانه دار شدن کارگران را تشکیل تعاونی های 
مســکن کارگری، اختصاص زمین رایگان و وام بلند مدت با اقساط کم دانست و گفت: باید از ظرفیت 
بانک رفاه کارگران و بانک توسعه تعاون برای پرداخت وام ساخت مسکن کارگری استفاده شود. هادی 
ابوی در گفت وگو با ایســنا، رفع دغدغه مســکن کارگران را مورد تاکید قرار داد و درباره طرح ساخت 
خانه های کوچک مقیاس ۲۵ متر و  ۳۵ متر برای خانه دارشدن کارگران گفت:حوزه مسکن کارگری با 
حوزه مسکن سایر آحاد جامعه متفاوت است. تنها راه خانه دار شدن کارگران اختصاص زمین رایگان و 
وام بلند مدت با اقساط کم است، زیرا کارگران از توان مالی کمی برخوردارند. وی با اشاره به اختصاص 
زمین از ســوی دولت برای ساخت مسکن، گفت: شیوه ای که اکنون برای تامین زمین و اجرای طرح 
نهضت ملی مســکن در پیش گرفته شــده خوب است، منتها باید در حوزه کارگری بومی سازی شود 
یعنی باید شرکت های تعاونی مسکن کارگری را در صنوف مختلف ایجاد کنیم. ابوی تاکید کرد: اصرار 
ما برای خانه دار شدن کارگران به تشکیل تعاونی های مسکن کارگران است تا ویژه خود کارگران خانه 
سازی شود. در دهه ۶۰ و ۷۰ بسیاری از کارگران با شیوه تعاونی خانه دار شدند. ما نمی توانیم به کارگر 
تکلیف کنیم که ظرف مدت دو سال زمین را بسازد و برود داخل خانه بنشیند زیرا درآمدی که بتواند با 
آن پس انداز کند یا وام بگیرد محدود است. دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران اظهار کرد: 
اگر شــرکت تعاونی مسکن کارگران مختص خود کارگران و با شرایط مالی، اقلیمی، فرهنگی و میزان 
درآمد خودشان تشکیل شود، به خانه دار شدن آنها کمک می کند. راه هایی غیر از تعاونی برای کارگران 
مقرون به صرفه نیست. وی گفت:به جای اینکه در حوزه وام و تسهیلات، بانک مسکن را فقط دخیل 
کنیم، می توانیم از منابع و ظرفیت بانک  توســعه تعــاون و بانک رفاه کارگران هم به عنوان بانک های 
تخصصی استفاده کنیم. این مقام مسئول کارگری درباره پرداخت وام ساخت مسکن وکسر اقساط وام 
از حقوق کارگران گفت: کارگران صنوف عمدتا قراردادی هستند و مثل کارمندان امکان کسر از حقوق 
برای پرداخت اقساط مسکن را ندارند، ولی پیشنهاد ما این است که شرکت های تعاونی مسکن کارگری 
و حتی کارمندی ویژه خودشان تشکیل شود و زمین را تامین کنیم تنها در حوزه ساخت تعهد بدهند 

که با شرایط و مدت زمان خاص بسازند.

معاون تعاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از تعهد ســاخت ۴۰۰ 
هزار مسکن توسط تعاونی ها در قالب نهضت ملی مسکن خبر داد. به 
گزارش ایسنا، مهدی مسکنی در حاشیه بیستمین اجلاس عمومی 
شورای عالی استان ها در جمع خبرنگاران، گفت: در حال حاضر در 
کشــور ۱۰ هزار و ۵۳۸ تعاونی مسکن وجود دارد که شامل تعاونی 
مسکن مهر، تعاونی نهضت ملی مسکن و ... می شود. عموما خدمت 
در این تعاونی ها بر اســاس قیمت تمام شده است و در حال حاضر 
نیز تعهد شــده ۴۰۰ هزار مسکن با استفاده از ظرفیت تعاونی ها در 
کشور ساخته شود. وی افزود: خوشبختانه تعدادی از مسکن هایی که 
در حوزه نهضت ملی مسکن توسط تعاونی ها ساخته شده افتتاح و به 
اعضا تحویل شده است. عموما جوامع کارگری در قالب این تعاونی ها 
از مسکن های ساخته شده استفاده می کنند. مسکنی ادامه داد: یک 
میلیون و ۲۳۰ هزار کلید مسکن در حدود ۱۸ سال گذشته یعنی از 
ابتدای بازه مسکن مهر تحویل متقاضیان شده و بخش دیگری نیز 
در فرآیند ساخت و تحویل هســتند. معاون وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در پاسخ به سوالی در خصوص تعاونی های مصرف گفت: از 
اسفند ماه سال گذشته بیش از ۴۶۰ هزار بسته غذایی میان اعضای 
تعاونی های مصرف در کشور توزیع شده است اما مشکلی که در این 
حوزه وجود دارد مربوط به رشــد تکنولوژی و فعالیت فروشگاه های 
اینترنتی اســت که تغییر ذائقه خرید مردم را به همراه داشته است. 
مشکلی که البته در تمام دنیا وجود دارد اما در داخل کشور تعاونی ها 
در تلاش هســتند که خلاء موجود در این حوزه را پر کنند. وی بار 
دیگر با تاکید بر تعهد ساخت ۴۰۰ هزار مسکن در قالب تعاونی ها و 
نهضت ملی مسکن گفت: تعاونی ها بر اساس قیمت تمام شده مسکن 
را تحویل متقاضیان می دهند و مبنا ارزش روز نیست که این اصلی 
ترین تفاوت مدل ســاخت تعاونی ها با مدل پیش فروش و ... است. 
مسکنی در پاســخ به سوالی در خصوص تعاونی های سبز و محیط 
زیستی نیز گفت: در احکام سند توسعه تعاون که پایان سال گذشته 
ابلاغ شد حکمی به پیشنهاد سازمان محیط زیست مصوب شد که 
بتوانیم نسبت به تشــکیل تعاونی های سبز و محیط زیستی اقدام 
کنیم. وی با تاکید بر اینکه یکی از اصلی ترین مشــکلات تعاونی ها 
در حوزه ساخت مســکن به ویژه در نهضت ملی مسکن تخصیص 
زمین است، افزود: این موضوع به دولت اعلام شده و قطعا متناسب 
با زمینه ای که در اختیار ما قرار می گیرد نســبت به ساخت مسکن 
اقدام می کنیم. تعاونی های مسکن در تهران عمدتا با چنین مشکلی 
مواجه هستند. لذا تفاهم نامه ای با شهرداری تهران به امضاء رساندیم 
که از ظرفیت بافت های فرسوده و ناپایدار برای ساخت مسکن توسط 

تعاونی های مسکن محلات بهره بگیریم.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد

تعهد ساخت ۴۰۰ هزار 
مسکن توسط تعاونی ها در 

نهضت ملی مسکن

رئیسی در مراسم سال تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۲ مطرح کرد

           طرح پویش مهر به جای پرسش مهر 
برنامه دولت برای افزایش رفاه و 

معیشت مرزنشینان

گزارش امیرعبداللهیان از دیدارهایش در حاشیه اجلاس سالانه

در راستای برنامه ملی تقویت کسب و کار و معیشت مرزنشینان، مناطق مرزی به عنوان پایگاه های صادراتی انواع 
کالا و خدمات بهتر از گذشته رونق می یابد و توسعه کسب و کار و افزایش رفاه و معیشت مرزنشینان را به دنبال 
دارد. به گزارش ایسنا، حفظ امنیت مرزها یکی از مسایل حیاتی کشور به شمار می رود، از این رو بهره گیری از 
ظرفیت های اقتصادی و اجتماعی مغفول مانده مرزنشیان امری ضروری است و حمایت از مرزنشینان در شرایط 
اقتصادی، ضمن تقویت معیشــت مردم ساکن در مناطق مرزی به تنظیم بازار کالاهای اساسی منجر می شود. 

همسایگی ایران با ۱۵ کشور و وجود مرز طولانی به طول بیش از ۷۰۰۰ کیلومتر.......

عواقب احتمالی فروپاشی بزرگترین صرافی ارزهای دیجیتال

تحقق رشد اقتصادی ۶.۲ درصدیگاز در پیک برق کم نیاورد
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گزیده خبر

رئیسی در آغاز سال تحصیلی:

رها کردن بدون نظارت دانش آموزان 
در جامعه آنها را در معرض سوءاستفاده 

راهزنان فکر و اخلاق قرار می دهد
رئیس جمهور گفت: خواســت من از والدین دانش آموزان عزیز آن است که 
ارتباطات خود را با کانون مدرسه حفظ کنند چرا که رها کردن بدون نظارت 
دانش آموزان در جامعه آنها را در معرض سوءاســتفاده راهزنان فکر و اخلاق 
قرار می دهد. به گزارش ایلنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز شنبه در آیین 
آغاز ســال تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۲، با حضور در آموزشگاه شهید کمندی 
شهرستان بهارستان استان تهران، با بیان اینکه آموزش و پرورش ماموریت 
بســیار مهمی دارد و انجام این ماموریت مهم در دســتان توانای مدیران و 
معلمان اســت، گفت: محور آموزش و پرورش معلم اســت؛ معلم علاوه بر 
آموزش، الگوی علمی و عملی دانش آموزان نیز هست. رئیس جمهور با اشاره 
به جایگاه رفیع شــغل معلمی افزود: معلمان باید قدر جایگاه رفیع خود در 
امر تعلیــم و تربیت را بدانند و با علم افزایــی و معرفت افزایی برای حفظ و 
ارتقای آن تلاش کنند. معلم همچنین باید تلاش کند الگوی مناسبی برای 
دانش آموزان به خصوص در عرصه مهم تعلیم و تربیت باشد.  رئیسی ارتباط 
بین خانه و مدرســه را از نکات مهم در عرصه آموزش و پرورش برشمرد و 
اظهار داشت: خانواده ها بر اســاس اعتماد فرزندان دلبندشان را به مدرسه 
می فرســتند، اما به هیچ عنوان نباید رابطه شان را با مدرسه، معلم و مدیران 
قطع کنند. دانش آموزان همواره باید احساس کنند میان خانه و مدرسه به 
عنوان دو مجموعه اثرگذار ارتباط و هماهنگی برقرار است. رئیس جمهور با 
اشاره به جایگاه مهم خانه و مدرسه و ارتباط و هماهنگی آنها در هویت سازی 
و شخصیت بخشــی به فرزندان تصریح کرد: مدرسه کانون علم، امید، نشاط 
و ایمان، مرکز تحول و محور اجرای ســند مهم تحول آموزش و پرورش با 
همت مدیران، معلمان و مربیان است، لذا جایگاه مدارس بسیار با اهمیت و 
حســاس است.  رئیسی با بیان اینکه امسال به جای پرسش مهر، قصد دارم 
پویش مهر را مطرح کنم، در توضیح آن گفت: کشور ما بعد از پیروزی انقلاب 
اسلامی پیشرفت های بسیاری در همه بخش ها و مناطق کشور داشته است. 
شــما دانش آموزان در روزهای اول پیروزی انقلاب نبودید، اما خوب اســت 
که از وضع گذشــته باخبر بشــوید و بدانید که چه وضعی داشــتیم و الان 
کجا هستیم و در آینده باید چه مسیری را طی کنیم. رئیس جمهور افزود: 
شــما دانش آموزان برای اینکه بدانید در گذشته کجا بودیم، اکنون در چه 
جایگاهی هستیم و مسیر آینده کدام است، می توانید پیشرفت های کشور را 
به تصویر بکشید. حتماً شهر و روستای شما پیشرفت هایی داشته، مجموعه 
کشور علیرغم همه تهدیدها و تحریم ها و مشکلاتی که دشمنان برای کشور 
ایجاد کردند، پیشــرفت های شگفت انگیزی داشته است.  رئیسی ادامه داد: 
می توانیم در کنار اردوهای راهیان نور برای بازدید از مناطق جنگی، اردوهای 
راهیان پیشــرفت هم داشته باشــیم که دانش آموزن و دانشجویان از طرف 
مدرســه و دانشگاه بروند و پیشرفت های کشــور را مشاهده کنند و راویان، 
این پیشــرفت ها را روایت کنند. رئیس جمهور تصریح کرد: از دانش آموزان 
می خواهم که در این بازدیدها، پیشرفت ها را با قلم و بیان خود تصویر کرده 
و گزارش های آن را به مدرســه و معلمان محتــرم ارائه کنند و در مرحله 
بعــد این گزارش ها برای دیگر دانش آموزان و والدین و همچنین برای دیگر 
مدارس به نمایش درآید و ســپس در شهرها و استان های دیگر و به شکل 
یک جشــنواره در سراسر کشور برگزار شود.  رئیسی خاطرنشان کرد: حتما 
این گزارشات پویش مهر وقتی با نگاه نوجوانان و جوانان ما تهیه شود، برای 
همه بسیار دیدنی خواهد بود. شما دانش آموزان برای اینکه بدانید قبلا چه 
وضعیتی داشتیم به والدین و پدربزرگ و مادربزرگ های خود مراجعه کنید 
و از آنها بپرســید که قبلا چه وضعیتی داشــتیم و امروز در چه جایگاهی 
هســتیم که به عنوان مثال این مدرسه به سرعت و در مدت کوتاهی برای 
شما آماده شده است. رئیس جمهور با بیان اینکه پاسخ دادن به سوال مهر 
از سوی دانش آموزان کافی نیست و آنها باید در روایت پیشرفت های کشور 
به شــهر و کشور خود نیز مشارکت داشته باشند، تصریح کرد: دانش آموزان 
در کنار روایت پیشــرفت های شهر، روستا و اســتان محل زندگی خود در 
قالب پویش مهر، همچنین می توانند برای بهبود شرایط آموزش و پرورش و 
دیگر عرصه های کشور پیشنهادات خود را ارائه دهند و با دولت در ساختن 
کشور مشارکت کنند.  رئیسی با تاکید بر اینکه نگاه و توجه دانش آموزان به 
پیشرفت های شهر و روستا و استان محل زندگی شان موجب ایجاد احساس 
مسئولیت آنها در ساختن کشور می شود، تصریح کرد: خواست من از والدین 
دانش آموزان عزیز آن است که ارتباطات خود را با کانون مدرسه حفظ کنند 
چــرا که رها کردن بدون نظارت دانش آمــوزان در جامعه آنها را در معرض 
سوءاســتفاده راهزنان فکر و اخلاق قرار می دهد. رئیس جمهور مشــارکت 
کانون خانواده و کانون مدرســه در تربیت دانش آموزان را بسیار با اهمیت و 
منجر به شکل گیری هویت ایرانی- اسلامی آنها دانست.  رئیسی همچنین 
بــا تاکید بر توجه ویژه به موضوع مهم افزایش بهره وری در مجموعه وزارت 
آموزش و پرورش خطاب به مدیران و مســئولان این وزارتخانه گفت: بنده 
در ســال گذشته توجه به موضوع افزایش بهره وری را مطرح کردم و امسال 
نیز تاکید مضاعف دارم که مدیران و مســئولان وزارت آموزش و پرورش در 
مسیر افزایش بهره وری به عنوان یک مسئله مهم و محوری تلاش و از نیروها 
و امکانات برای رشد و تعلیم و تربیت دانش آموزان به بهترین وجه استفاده 
کنند. رئیس جمهور در ادامه معلمان را در زمره افتخارات کشــور دانست و 
با تقدیر از توجه آنها به ارتقای سطح علم و دانش دانش آموزان تصریح کرد: 
صرف کار شکلی در مدرسه و گرفتن امتحان در آخر فصل کفایت نمی کند.

دبیر کانون بانک ها و موسسه های اعتباری خصوصی:

هنوز تصمیم قطعی درباره انحلال 
موسسات گرفته نشده اید

دبیر کانون بانک ها و موسســه های اعتباری خصوصی اظهار داشت: انحلال 
بانک ها و موسســات مالی و اعتباری بر عهده بانک مرکزی اســت و هنوز 
تصمیم قطعی در این زمینه گرفته نشــده  اســت محمدرضا جمشیدی در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا درباره انحلال ســه موسسه اعتباری که 
اخیرا از ســوی رییس کل بانک مرکزی اعلام شد، گفت: انحلال بانک ها و 
موسسات مالی و اعتباری بر عهده بانک مرکزی است و هنوز تصمیم قطعی 
در این زمینه گرفته نشــده  است. البته  موسسه اعتباری توسعه از مدت ها 
قبل منحل شــده و در جریان اقدامات حقوقی و ثبتی قرار دارد. وی ادامه 
داد: هنوز موسسه ای برای انحلال معرفی نشده است که درباره دلایل انحلال 
آنها صحبت کرد.  جمشیدی درباره فعالیت صندوق های متعدد که در بحث 
قرض الحسنه فعال هستند و تعیین تکلیف آنها اظهار داشت: هر مجموعه ای 
که به امور بانکی می پــردازد باید مجوزهای بانک مرکزی را دریافت کند و 
صندوق  های خصوصی باید تابع قوانین بانک مرکزی باشــند و اعلام شــده 
که این صندوق ها هم باید ســازو کار خود را با قوانین موجود تطبیق دهند 
و از بانک مرکزی مجوز بگیرند. دبیر کانون بانک ها و موسســه های اعتباری 
خصوصی با تاکید بر اینکه اگر موسســه یا صندوقی باشــد که این روال را 
طی نکرده باشــد، غیرمجاز محسوب می شــود، گفت: آماری از موسسات و 
صندوق های غیر مجاز وجود ندارد و تا مشــکلی ایجاد نشود، کسی از وجود 
این مجموعه های غیر مجاز مطلع نمی شود.  وی همچنین در پاسخ به این 
ســوال که چراکه مقررات بانکی در شعب مختلف به صورت متفاوت از هم 
به اجرا می رسند و برای مثال چرا برای دریافت یک وام یک شعبه از بانکی 
درخواست دو ضامن و شعبه بانکی دیگر یک ضامن می خواهد، اظهار داشت: 
تاکید دارم که مقررات تغییر نمی کند بلکه رییس شعب تشخیص می دهد 
براساس اعتبارسنجی چه تصمیمی را درباره یک درخواست اتخاذ کند و این 
تشخیص ممکن است با رییس شعبه دیگری متفاوت باشد و شاید مقررات 
بانکی در هر بانکی متفاوت از بانک دیگری به اجرا برســد اما اجرای آن در 
شــعب یک بانک یکسان و یکپارچه است.  جمشیدی تاکید کرد: اما درباره 
تســهیلات، مقررات به اینکه چه تسهیلاتی مورد درخواست بوده، متفاوت 
است و  اگر تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری و ازدواج باشد، بانک مرکزی 
در این باره تکلیف را روشــن کرده اســت و یک ضامن بیشتر نمی خواهد.  
دبیر کانون بانک ها و موسسه های اعتباری خصوصی ادامه داد: ممکن است 
فردی برای دریافت وام قرض الحســنه مراجعه و یک نفر را به عنوان ضامن 
معرفی کند اما براســاس اعتبار سنجی، آن بانک تشخیص دهد که این فرد 
توان بازپرداخت اقساط تسهیلات را ندارد و درخواست معرفی فرد دیگری را 
به عنوان ضامن داشــته باشد این به معنای این نیست که معرفی دو ضامن 

الزامی باشد. 

رئیسی در مراسم سال تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۲ مطرح کرد

به جای پرسش مهر! پویش مهر  طرح 
دانش آمــوزان از نگاه خود راوی پیشــرفت های کشــور باشــند.

رئیس جمهور با بیان این که »امســال به جای پرسش مهر، قصد 
دارم پویــش مهر را مطرح کنم«، در توضیح آن گفت: کشــور ما 
بعد از پیروزی انقلاب اسلامی پیشرفت های بسیاری داشته است. 
شما دانش آموزان در روزهای اول پیروزی انقلاب نبودید، اما خوب 
در گذشته چه وضعی داشتیم و الان کجا هستیم و در آینده باید 
چه مســیری را طی کنیم. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی 
صبح امروز شــنبه در آیین آغاز سال تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۲، با 
حضور در آموزشگاه شــهید کمندی شهرستان بهارستان استان 
تهران، با بیان اینکه آموزش و پرورش ماموریت بسیار مهمی دارد 
و انجــام این ماموریت مهم در دســتان توانای مدیران و معلمان 
اســت، گفت: محور آموزش و پرورش معلم است؛ معلم علاوه بر 
آموزش، الگوی علمی و عملی دانش آموزان نیز هست. وی با اشاره 
به جایگاه رفیع شغل معلمی افزود: معلمان باید قدر جایگاه رفیع 
خود در امر تعلیم و تربیت را بدانند و با علم افزایی و معرفت افزایی 
برای حفظ و ارتقــای آن تلاش کنند. معلم همچنین باید تلاش 
کند الگوی مناســبی برای دانش آموزان به خصوص در عرصه مهم 
تعلیم و تربیت باشــد. وی ارتباط بین خانه و مدرســه را از نکات 
مهم در عرصه آموزش و پرورش برشمرد و اظهار داشت: خانواده ها 
بر اســاس اعتماد فرزندان دلبندشــان را به مدرسه می فرستند، 
اما به هیچ عنوان نباید رابطه شــان را با مدرســه، معلم و مدیران 
قطع کنند. دانش آموزان همواره باید احســاس کنند میان خانه و 
مدرســه به عنوان دو مجموعه اثرگذار ارتباط و هماهنگی برقرار 
است. رئیس جمهور با اشاره به جایگاه مهم خانه و مدرسه و ارتباط 
و هماهنگی آنها در هویت ســازی و شخصیت بخشی به فرزندان 
تصریح کرد: مدرسه کانون علم، امید، نشاط و ایمان، مرکز تحول 
و محور اجرای سند مهم تحول آموزش و پرورش با همت مدیران، 
معلمان و مربیان اســت، لذا جایگاه مدارس بســیار با اهمیت و 
حساس است.وی با بیان این که »امسال به جای پرسش مهر، قصد 
دارم پویش مهر را مطرح کنم«، در توضیح آن گفت: کشور ما بعد 
از پیروزی انقلاب اسلامی پیشرفت های بسیاری در همه بخش ها 
و مناطق کشــور داشته است. شــما دانش آموزان در روزهای اول 

پیروزی انقلاب نبودید، اما خوب اســت که از وضع گذشته باخبر 
بشــوید و بدانید که چه وضعی داشــتیم و الان کجا هستیم و در 
آینده باید چه مسیری را طی کنیم. وی افزود: شما دانش آموزان 
برای اینکه بدانید در گذشــته کجا بودیم، اکنون در چه جایگاهی 
هستیم و مسیر آینده کدام است، می توانید پیشرفت های کشور را 
به تصویر بکشید. حتماً شهر و روستای شما پیشرفت هایی داشته، 
مجموعه کشور علیرغم همه تهدیدها و تحریم ها و مشکلاتی که 
دشمنان برای کشــور ایجاد کردند، پیشرفت های شگفت انگیزی 
داشته است. رئیسی ادامه داد: می توانیم در کنار اردوهای راهیان 
نور برای بازدید از مناطق جنگی، اردوهای راهیان پیشــرفت هم 
داشته باشــیم که دانش آموزن و دانشــجویان از طرف مدرسه و 
دانشگاه بروند و پیشرفت های کشــور را مشاهده کنند و راویان، 
این پیشــرفت ها را روایت کنند. وی تصریح کرد: از دانش آموزان 
می خواهم که در این بازدیدها، پیشــرفت ها را با قلم و بیان خود 

تصویر کرده و گزارش های آن را به مدرسه و معلمان محترم ارائه 
کننــد و در مرحله بعد این گزارش ها بــرای دیگر دانش آموزان و 
والدین و همچنین برای دیگر مدارس به نمایش درآید و ســپس 
در شــهرها و استان های دیگر و به شکل یک جشنواره در سراسر 
کشور برگزار شود. وی خاطرنشان کرد: حتما این گزارشات پویش 
مهر وقتی با نگاه نوجوانان و جوانان ما تهیه شود، برای همه بسیار 
دیدنی خواهد بود. شــما دانش آموزان برای اینکه بدانید قبلا چه 
وضعیتی داشــتیم به والدین و پدربــزرگ و مادربزرگ های خود 
مراجعه کنید و از آنها بپرسید که قبلا چه وضعیتی داشتیم و امروز 
در چه جایگاهی هستیم که به عنوان مثال این مدرسه به سرعت 
و در مدت کوتاهی برای شــما آماده شده است.  دانش آموزان باید 
در روایت پیشــرفت های کشــور خود نیز مشارکت داشته باشند 
رئیس جمهور با بیان این که »پاســخ دادن به سوال مهر از سوی 
دانش آموزان کافی نیست و آنها باید در روایت پیشرفت های کشور 

به شهر و کشور خود نیز مشــارکت داشته باشند«، تصریح کرد: 
دانش آموزان در کنار روایت پیشــرفت های شهر، روستا و استان 
محــل زندگی خود در قالــب پویش مهر، همچنیــن می توانند 
برای بهبود شــرایط آموزش و پرورش و دیگر عرصه های کشــور 
پیشــنهادات خــود را ارائه دهند و با دولت در ســاختن کشــور 
مشارکت کنند. وی با تاکید بر این که »نگاه و توجه دانش آموزان به 
پیشرفت های شهر و روستا و استان محل زندگی شان موجب ایجاد 
احساس مسئولیت آن ها در ساختن کشور می شود«، تصریح کرد: 
خواســت من از والدین دانش آموزان عزیز آن است که ارتباطات 
خود را با کانون مدرسه حفظ کنند چرا که رها کردن بدون نظارت 
دانش آموزان در جامعه آنها را در معرض سوءاستفاده رهزنان فکر 
و اخلاق قرار می دهد. وی مشارکت کانون خانواده و کانون مدرسه 
در تربیت دانش آموزان را بســیار با اهمیت و منجر به شکل گیری 
هویت ایرانی- اسلامی آن ها دانست. رئیسی همچنین با تاکید بر 
توجه ویژه به موضوع مهــم افزایش بهره وری در مجموعه وزارت 
آمــوزش و پرورش خطاب به مدیران و مســئولان این وزارتخانه 
گفت: بنده در ســال گذشــته توجه به موضوع افزایش بهره وری 
را مطرح کردم و امســال نیز تاکید مضاعــف دارم که مدیران و 
مســئولان وزارت آموزش و پرورش در مسیر افزایش بهره وری به 
عنوان یک مســئله مهم و محوری تــلاش و از نیروها و امکانات 
برای رشــد و تعلیم و تربیت دانش آموزان به بهترین وجه استفاده 
کنند. وی در ادامه معلمان را در زمره افتخارات کشــور دانست و 
با تقدیر از توجه آن ها به ارتقای ســطح علم و دانش دانش آموزان 
تصریح کرد: صرف کار شــکلی در مدرســه و گرفتن امتحان در 
آخر فصل کفایت نمی کند و معلمان باید در قیاس شــهر، استان 
و کشور سطح نمرات و همچنین دانشِ دانش آموزان را به صورت 
توامــان ارتقاء دهند. وی در پایان ابراز امیدواری کرد که با تلاش 
دولت و همت معلمان، مدیران و مســئولان آموزش و پرورش در 
پایان سال کارنامه ای درخشــان در عرصه آموزش و پرورش نزد 
ملت ایران، رهبری معظم انقلاب اســلامی و در پیشــگاه خداوند 

متعال رقم بخورد.

امــور خارجه کشــورمان  وزیــر 
در شــبکه اجتماعــی ایکس در 
تشــریح  به  جداگانه  گزارش های 
دیدارهتــی روز گذشــته خود در 
حاشیه اجلاس سالانه سازمان ملل 
پرداخت. گــزارش امیرعبداللهیان 
از دیدارهایش در حاشــیه اجلاس 
سالانه سازمان ملل به گزارش ایلنا، 
حسین امیرعبداللهیان در حساب 
شــخصی خود در شبکه اجتماعی 
ایکــس نوشــت: در نیویــورک با 
آقای یان بورگ وزیر خارجه مالت  
یان بورگ دیــدار و گفتگو کردم. 
بــر زمینه های مختلفی توســعه 
همکاری دوکشور اتفاق نظر وجود 
دارد. باتوجه بــه عضویت غیردائم 
مالت در شورای امنیت و عضویت 
در اتحادیه اروپا بــر مواضع ایران 
در لغو تحریم، اوکراین، فلســطین 
و حقوق بشر تصریح کردم. وی در 
پیام دیگری نوشت: در نیویورک با 
برادرم شیخ محمد بن عبدالرحمن 
آل ثانی نخست وزیر و وزیر خارجه 
قطر گفتگو کردم. از نقش سازنده 
قطر در اجــرای توافق اخیر تبادل 
زندانیان قدردانــی کردم. در مورد 
بیانیه غیرسازنده اخیر چند کشور 
در آژانس و واکنش درست ایرانی 
رایزنی کردیم. ابتکارات دیپلماتیک 
روی میــز اســت. وزیــر خارجه 
کشورمان با اشــاره به دیدارش با 
وزیر خارجه اکوادور هم نوشــت:  
در نیویورک میزبان آقای گوستاو 
مانریک وزیر خارجه اکوادور بودم. 
ضمــن تبریک عضویــت غیردائم 
اکوادور در شورای امنیت سازمان 
ملل تاکید کردم جایگاه آمریکای 

لاتین در سیاست خارجی متوازن 
ایران حائز اهمیت اســت. ضرورت 
ترســیم نقشه راه توســعه روابط 
دو کشــور مــورد توجه ماســت. 
دیدار  امیرعبداللهیان در خصوص 
با وزیر خارجه و تجارت مجارستان 
نوشت : امروز در نیویورک میزبان 

آقای پیتر ســیارتو وزیر خارجه و 
بر  توافق  بودم.  تجارت مجارستان 
ایران  تشکیل کمیسیون مشترک 
ومجازســتان گام مهمی به سمت 
تقویــت همکاری های دوجانبه در 
اســت. ضمن  زمینه های مختلف 
اشاره به ریشه های جنگ اوکراین، 

و مخالفت با جنگ مواضع اصولی 
کشورمان در این موضوع را مطرح 
کــردم. امیرعبداللهیــان دیدار با 
دبیرکل سازمان همکاری اسلامی  
اینگونــه توصیف کــرد: دیگر  را 
مهمان امــروزم در نیویورک آقای 
حسین ابراهیم طه دبیرکل سازمان 
همکاری اســلامی بود. در بررسی 
تحولات مرتبط با جهان اسلام، او 
اقدام دکتر رئیسی در تکریم جایگاه 
قرآن در مجمع عمومی ســازمان 
ملل را ســتود. بر ضرورت وحدت 
کشورهای اسلامی در برابر هجمه 
به مقدسات دینی مسلمانان و همه 
ادیان الهی تاکید شد. وی با اشاره 
به دیــدارش با وزیر خارجه ویتنام 
تصریح کرد: دیگــر مهمان امروز 
در نیویورک آقای بوی تهانا ســون 
وزیرخارجه ویتنام بود. این کشور 
جایــگاه مهمی در جنوب شــرق 
آسیا و آســه آن دارد. روابط ویتنام 
و ایران ریشــه دار و روبه پیشرفت 
توصیف شــد و تاکیــد کردیم با 
حمایــت از بخــش خصوصــی و 
تقویت  بازرگانی مســیر  اتاق های 
را هموار  روابط دوجانبه تجــاری 
کنیم. وزیر خارجه کشــورمان از 
دیــدار و تبادل نظر با وزیر خارجه 
روســیه نوشــت: در نیویورک با 
آقای سرگئی لاوروف وزیر خارجه 
روسیه دیدار و در خصوص آخرین 
مسائل بین المللی از جمله تحولات 
قفقاز و آخرین وضعیت مناسبات 
دوجانبه گفتگو داشــتیم. ســند 
همکاری های جامع بلندمدت میان 
ایران و روسیه برای تقویت و بسط 

همکاری ها در گام نهایی است.

گزارش امیرعبداللهیان 
از دیدارهایش در 

حاشیه اجلاس سالانه 
سازمان ملل

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: بخش معدن و صنایع معدنی با تفکر ایرانی- اسلامی و روحیه جهادی که یادگار دوران 
دفاع مقدس اســت، روند توســعه خود را طی کرده و پیش می رود و با تلاش بیشتر، ظرفیت های بی شمار باقی مانده به فعلیت 
درخواهد آمد. به گزارش ایلنا از ســازمان توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، »محمدرضا موثقی نیا« در 
یادداشــتی به مناسبت هفته دفاع مقدس افزود: دفاع مقدس در ایران اسلامی، جزو افتخارات پرارزش این سرزمین است که در 
صفحات درخشان تاریخ این مرز و بوم حک شده و تا ابد ماندگار خواهد بود. رئیس هیات عامل ایمیدرو بیان داشت: پایمردی، شجاعت، اخلاص و از جان گذشتگی 
نیروهای مردمی و نظامی در یک جنگ تمام عیار علیه سرزمین عزیزمان ایران، روند پیش رو را از اشغال قطعی، به مقاومت و در عین حال، تحمیل ضربه های سخت 
به دشمن تبدیل کرد؛ واقعیت نابی که مشابه آن در جهان کمتر ثبت یا تجربه شده است. وی گفت: بی شک، حفظ تمامیت ارضی، اقتدار، امنیت اقتصادی و در کل 
ثبات امروز کشور، مرهون جوانمردی ها، مشقت ها و رشادت های رزمندگان و شهدا بوده و به همت همین مردم تداوم یافته است. موثقی نیا ادامه داد: امنیت اقتصادی 
موجود، مثالی بی نظیر از نتیجه یک دوره طولانی تحمل زجر، از خودگذشــتگی و محدودیت هاســت. وی تاکید کرد: اکنون که بدون دغدغه و نگرانی، سرمایه های 
مردمی و بخش خصوصی در سراسر کشور جذب و به واحدهای تولیدی و اشتغال زا تبدیل می شود و کشور – هر چند آرام، به واسطه تحریم های غرب - روند توسعه 

را طی می کند، پیامد همان روحیه منحصر به فرد ایرانی است.

امیر دریادار ایرانی در مراسم افتتاحیه نمایشگاه دستاوردهای نیروهای مسلح در بندرعباس گفت: دوران هشت ساله دفاع مقدس 
باعث اقتدار کشور شد و اکنون توانمندی هایی در اختیار داریم که نمی توان برخی از آنها را به نمایش گذاشت. به گزارش ایلنا، امیر 
دریادار شــهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش در افتتاحیه نمایشگاه دستاوردهای نیروهای مسلح در بندرعباس به مناسبت 
هفته دفاع مقدس، در جمع فرماندهان لشــکری، مسئولان کشوری، کارکنان نیروهای مسلح و آحاد مردم بندرعباس با یادآوری 

پیشــرفت های کشــور بویژه نیروی دریایی گفت: دشمن در تلاش است تا ما را در تنگنا قرار دهد اما به لطف خداوند، امروز ما در جهان حرف های زیادی برای گفتن 
داشــته و در صحنه های بین المللی حضور موفقی داریم. فرمانده نیروی دریایی ارتش، با بیان اینکه وحدتی که امروز در ایران شــاهد آن هستیم دستاورد هشت سال 
دفاع مقدس است، گفت: تجربه چندین دهه پایبندی ملت ما نسبت به وحدت و برادری نشان داد که توطئه، تهدید و تحریم بر کشور اثر چندانی ندارد. وی با یادآوری 
جان فشانی مردم هرمزگان در عرصه های مختلف نظیر دفاع مقدس افزود: مردم جنگیدند و نگذاشتند اقتصاد کشور صدمه ببیند، ما فقط با رژیم بعث در جنگ نبودیم 
بلکه همه دنیا روبروی ما بود. امیر دریادار ایرانی بیان کرد: بسیاری از کشورها بیش از دو قرن تلاش کردند که به اقتدار برسند اما بازهم پیشرفت ما را نداشتند. وی 
با بیان اینکه از هشت سال دفاع مقدس درس های بزرگی گرفتیم، گفت: این هشت سال باعث اقتدار کشور شد و اکنون توانمندی هایی در اختیار داریم که نمی توان 

برخی از آنها را به نمایش گذاشت.

ظرفیت های بی شمار بخش معدن با تفکر ایرانی- اسلامی به فعلیت 
درخواهد آمد

فرمانده نیروی دریایی ارتش:
توانمندی هایی در اختیار داریم که نمی توان برخی از آنها را به نمایش گذاشت
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گزیده خبر

پیامدهای منفی مواجهه رسانه ای با 
بزرگترین صنعت تولیدی و فولادی کشور 

به سود چه کسانی است؟

به گزارش ایلنا، صنایع بزرگ و تولیدی، صادراتی کشــور طی سالهای اخیر 
با مشــکلات و موانع بزرگ از جمله انواع تحریم های اقتصادی و همچنین 
خودتحریمــی های داخلــی مواجهند و وجود ایــن چالش ها همچنان در 
راستای اهداف اقتصادی کشور مبتنی بر رشد تولید، بهره وری، ارزش آفرینی 
و کاهش تورم گام برمی دارند.  در چنین شرایط بغرنجی، برخی از رسانه های 
داخلی که مدعی حمایت از تولید ملی و منویات رهبر معظم انقلاب هستند، 
هر بار با شتابزدگی و رفتار غیر حرفه ای اقدام به خبرپراکنی هایی می کنند 
که کاملا با اهداف عالیه نظام مغایرت دارد. نمونه مشــخص و مصداقی این 
موضوع را می توان به مواجهه اخیر یکی از خبرگزاری های کشــور با شرکت 
فولاد مبارکه اصفهان دانســت، هرچند این موضوع مسبوق به سابقه است، 
اما نقدهایی را می توان بر آن وارد کرد. -وظیفه اصلی رسانه ها اطلاع رسانی 
درست و انتشار اخبار و گزارش های مستند و مبتنی بر واقعیت است حتی 
اگر به نفع آنها نباشــد. منافع ملی باید ارجح بر منافع شــخصی و صنفی 
باشــد. در حالی که برخی از اخبار و گزارش های چنین رسانه هایی نه تنها 
منافع ملی را دربرنمی گیرد بلکه کاملا جانبدارانه اســت و به اصطلاح جنبه 
ریپورتاژی بودن آن، بر کسی پوشیده نیست. هرچند تهیه و انتشار ریپورتاژ 
جزو حقوق رسانه هاست اما نباید نافی منافع ملی و به زیان عموم مردم باشد.

-هر رسانه ای بر اســاس وظیفه ذاتی خود می تواند افشاگری هایی را انجام 
دهد اما این افشــاگری ها باید کاملا مستدل و مبتنی بر آمارهای رسمی و 
واقعی باشد و جریان های حمایتگرانه و پشت پرده در آن نقشی نداشته باشد. 
-کلی گویی و پاسخگویی به سخنرانی افراد و مدیران شرکت ها پس از پایان 
یک ایونت و نشستی نشــان از رفتار غیر حرفه ای رسانه هایی دارد که قادر 
به پرســش و پاسخ در زمان برگزاری نشست ها و همایش ها را ندارند و پس 
از پایان این جلســات، متاثر از جریان و یا افــراد خاصی اقدام به مچ گیری 
می کنند و با ژســت روزنامه نگاری، اقدام به انتشــار مطالبی یک ســویه و 
جانبدارانه می کنند که البته گاهی هم منافع مادی خوبی را هم برای شان به 
همراه دارد! فارع از ایراداتی که می توان به انتشار این گونه اخبار و گزارش های 
ریپورتاژی گرفت، این پرســش مهم را می توان مطرح کرد که در پس پرده 
تخریب یکی از بزرگترین صنایع تولیدی و صادراتی کشــور آن هم در اوج 
تحریم های اقتصــادی و تاکیدات موکد حاکمان نظام و مراجع عظام مبنی 
بر حمایت رسانه ها از شرکت های بزرگ تولیدی و صنعتی و کمک به رشد 
تولید و ارزش آفرینی آنها -که متاســفانه طی یکی دو سال اخیر آغاز شده 
اســت- کدام جریان قدرتمند یا افراد ذی نفوذ و دارای منافع خاصی وجود 
دارند که بی محابا صنعت فولاد را سیبل حملات شان قرار داده اند. از دیدگاه 
مــا، اگر مراجع نظارتی و قضایی بخواهنــد در این موضوع ورود کنند، ابتدا 
مدعی العموم باید با لحاظ حفظ منافع ملی، هویت این جریانات مشکوک و 

منحط را برملا و پرونده جدیدی را در این زمینه باز کند.

مدیر کل مدیریت بحران سازمان راهداری:

راهی از آستارا مسدود نمانده  است
مدیر کل مدیریت بحران ســازمان راهداری گفت: با اعتبار ۶ هزار میلیارد 
تومانی در مدت زمان ۴ سال می توان جلوی ریزش سنگ در سه محور هراز، 
فیروزکوه و چالوس را گرفت و ایمن ســازی کرد. غلامعباس بهرامی نیا در 
گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره آخرین وضعیت راه های آستارا پس از وقوع 
سیل در این منطقه اظهار داشت: اکثر و عمده تخریب های ناشی از سیل در 
این منطقه در داخل شهر بود و هر چند بخشی به از جاده ها و ابنیه فنی در 
این منطقه خسارت وارد شده اما در حال حاضر مسیر مسدود نمانده است.  
وی ادامه داد: بیشترین خسارت در بخش راه های بین شهری و روستایی که 
نمایان بوده، محور آستارا به تالش بوده که در این مسیر یکی از پل ها با دهانه  
١٠ متری تخریب شد. مدیرکل دفتر امور عملیات راهداری، ماشین آلات و 
مدیریت بحران سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای افزود: همان سه روز 
گذشــته موقتا برای دو ساعت در این مسیر  اعلام مسدودیت اما از آنجایی 
که مسیر چهار خطه بود ترافیک را آن مقطع یک کیلومتر دو طرفه کردیم و 
جاده بلافاصله بازگشایی شد. در حال حاضر به طور جدی در حال بازسازی 
این پل هستیم تا قبل از بارندگی های پاییز و زمستان این پل احیا و بازسازی 
شــود و در حال حاضر ترافیک جاری اســت و مشکلی خاصی وجود ندارد. 
بهرامی نیا درباره تصاویری که از شکســت مســیر در این منطقه در فضای 
مجازی منتشر شــده، گفت: این تصاویر احتمالا درون شهری یا مربوط به 
جرایم شــهری بوده  وگرنه تنها آسیب وارد شده ناشی از این سیل، مربوط 
به همان منطقه و پل آسیب دیده است.  وی با بیان اینکه خساراتی هم به 
محورهای روستایی و ابنیه فنی در محورهای روستایی وارد شده که در حال 
ارزیابی اولیه این خســارت ها هستیم، تاکید کرد : محوری که مسدود شده 
باشــد، نداریم و موارد آبگرفتگی جزیی بوده که مرتفع شده است.  مدیرکل 
دفتر امور عملیات راهداری، ماشین آلات و مدیریت بحران سازمان راهداری 
و حمل و نقل جــاده ای همچنین درباره آخرین تصمیمات و اقدامات برای 
ایمن سازی مسیر جاده چالوس برای جلوگیری از ریزش سنگ اظهار داشت: 
از  کرج تا شهرستانک در مسیر کوهستانی قرار داریم و در طول این مسیر 
ممکن است که ریزش سنگ اتفاق بیفتد اما سازمان راهداری برنامه مفصلی 
برای امین ســازی سه محور کرج - چالوس و تهران -فیروز کوه و هراز دارد 
و تیمی از ۶ ماه گذشــته به طور دقیق از مقاطع بازدید و در حال ارزیابی ها 
هستند و برنامه منسجمی پیاده شود تا در مدت ۴ سال ریسک ریزش سنگ 
را در ایــن مقاطع کاهش دهیم.  وی گفت: به دنبال اقدامات ایمن ســازی 
اساسی در این مقاطع هستیم و البته شرایط کار در این مقاطع بسیار سخت 
و نیاز اســت که نقاطی دیوار حایل و در برخی مقاطع تثبیت ترانشه انجام 
شود، اقدامات اجرایی آغاز شده و برنامه ۴ ساله برای ایمن سازی این مسیر 
در دست اجرا داریم اما این اقدامات به ۶ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد .

تحقق رشد اقتصادی ۶.۲ درصدی
معاون بانک مرکزی گفت: اقتصاد کشــور رشد اقتصادی ۴.١ درصد 
در سال ۹۹، ۴.۴ درصد در سال ١۴٠٠ و ۴ درصد را در سال ١۴٠١ 
تجربه کرده و در حال حاضر نیز رشد اقتصادی کشور در فصل بهار 
امســال به ۶.۲ درصد رسیده اســت که از متوسط سال گذشته نیز 
بیشتر است. تحقق رشــد اقتصادی ۶.۲ درصدی با بسته سیاستی 
مهار تورم و رشــد تولیــد به گزارش ایلنــا از بانک مرکزی، محمد 
شــیریجیان؛ معاون اقتصادی بانک مرکزی و علیرضا قائدی؛ معاون 
اداره حساب های اقتصادی بانک مرکزی در گفت و گوی تلویزیونی 
توضیحاتی در رابطه با آمار رشــد اقتصادی در بهار سال ١۴٠۲ ارائه 
کردند. شــریجیان در رابطه با برنامه هــای بانک مرکزی و دولت در 
ســال ١۴٠۲ گفت: از اواخر سال گذشته با توجه به تلاطمی که در 
متغیرهای کلان اقتصادی ایجاد شــد، مجموعه اقتصادی دولت به 
این جمع بندی رســید که باید هدفگذاری خود را در ســال ١۴٠۲ 
بر رشــد غیرتورمی اقتصاد، تعدیل و مواجهه با سیکل های مخرب 
اقتصادی و پیش بینی پذیــر کردن متغیرهای کلان اقتصادی برای 
عموم مردم و فعالان اقتصادی قرار دهد. تدوین بسته سیاستی مهار 
تورم و رشــد تولید وی افزود: امسال که توسط رهبر معظم انقلاب 
اسلامی نیز به عنوان سال »مهار تورم و رشد تولید« نام گذاری شد، 
این اطمینان خاطر در منظومه اقتصادی حکمرانی دولت ایجاد شد 
که هدفگذاری انجام شده و رویکردی که دولت در نظر گرفته است، 
به درســتی انتخاب شده است. بر این اســاس از ابتدای امسال سه 
دستگاه سیاســت گذار اقتصادی کشور یعنی بانک مرکزی، سازمان 
برنامه و بودجه و وزارت اقتصاد و امور دارایی، بســته سیاســتی را 
در قالب برنامه مهار تورم و رشــد تولید با همکاری سایر دستگاه ها 
طراحی کردند. در این بســته سیاستی به طور مشخص وظیفه هر 
کدام از دستگاه ها در تحقق مهار تورم و رشد تولید با محوریت رفع 
مجموعه ای از ناترازی ها با عنوان ریشــه اصلی مشکلات ساختاری 
اقتصاد کشــور، طراحی شد. شیریجیان با اشــاره به اینکه برنامه ها 
در جهــت رفع ناترازی های بودجــه، ناترازی های بانکــی، ناترازی 
صندوق های بازنشستگی، ناترازی انرژی و از این دست موارد طراحی 
شــده اســت، اظهار کرد: در این برنامه بر تامیــن مالی غیرتورمی 
اقتصاد برای دولت و فعالان اقتصادی متمرکز شده ایم. برنامه کنترل 
و مدیریت نقدینگی و افزایش بهــره وری نقدینگی، برنامه مدیریت 
پایه پولی، برنامه جذب ســرمایه گذاری خارجی، برنامه مولدسازی 
و افزایــش ارزش افزوده اقتصــادی دارایی های دولت از جمله دیگر 
برنامه های اســت که در مجموعه شورای اقتصادی با حضور شخص 
محترم رئیس جمهور، تدوین، طراحی، تصویب و به دستگاه ها ابلاغ 

شــد و اجرای این برنامه ها به صورت مســتمر پایش می شود. تورم 
١٠۳ درصدی تولیدکننده به ۳۴ درصد رسید معاون اقتصادی بانک 
مرکزی با ارائه گزارش عملکرد اجرای این برنامه در ۶ ماهه ابتدایی 
امسال، گفت: اولین دستاوردT کاهش تورم است. دولت در مهار تورم 
موفق بوده است، به طوری که از ابتدای امسال تورم کشور ١۶ واحد 
درصــد کاهش پیدا کرد. یعنی از تــورم حدود ۵۵ درصدی به تورم 
۳۹ درصدی رسیده ایم. در شاخص قیمت تولیدکننده نیز ١۵ درصد 
کاهش داشته ایم و با توجه به اینکه تورم تولیدکننده یا همان شاخص 
قیمت تولیدکننده به شــدت در رشد اقتصادی اثرگذار است، شاهد 
آن هستیم که این رقم در حال حاضر به حدود ۳۴ درصد رسیده و 
به شدت تعدیل شده است. این در حالی است که اردیبهشت ١۴٠٠ 
)قبل از دولت سیزدهم( تورم ١٠۳ درصدی تولیدکننده را داشته ایم. 
شیریجیان با اشاره به اینکه یکی از مهمترین مولفه های کمک کننده 
به افزایش رشد اقتصاد، مهار تورم تولیدکننده بوده است، اظهار کرد: 
کاهش تورم تولیدکننده به پیش بینی پذیری اقتصاد کمک کرده و 
موجب کاهش هزینه تمام شده تولیدکننده شده است. یکی از دلایل 
اصلی تورم و کاهش رشد اقتصادی، تورم تولیدکننده است و دولت به 

خوبی توانسته این بخش را کنترل کند. وقتی تولیدکننده قیمت مواد 
اولیه و کالاهای واسطه ای خود را بتواند پیش بینی کند، این مسئله بر 
افزایش تولید آن نیز موثر است. تحقق رشد اقتصادی ۶.۲ درصدی و 
خروج از رکود وی در ادامه تاکید کرد: در معدود دوره هایی از اقتصاد 
هستیم که رشد اقتصادی فصل اول سال از متوسط رشد اقتصادی 
ســال و متوسط رشد اقتصادی بلند مدت بالاتر ثبت شده است. در 
سال های اخیر، اقتصاد کشور رشدهای خوبی را تجربه کرده است و 
بر اســاس اقوال معتبر اقتصادی، اگر اقتصادی بتواند رشد بالای سه 
درصد را در طی چندین سال متوالی تجربه کند، می توان گفت که 
از رکود اقتصادی خارج شــده است. شیریجیان افزود: اقتصاد کشور 
رشــد اقتصادی ۴.١ درصد در سال ۹۹، ۴.۴ درصد در سال ١۴٠٠ 
و ۴ درصد را در ســال ١۴٠١ تجربه کرده و در حال حاضر نیز رشد 
اقتصادی کشــور در فصل بهار امسال به ۶.۲ درصد رسیده است که 
از متوســط سال گذشته نیز بیشتر است. هدفگذاری دولت در سال 
جاری ثبت رشــد اقتصادی بالای سه درصد است و در فصل اول از 
هدفگذاری که انجام داده ایم جلوتر هســتیم. وی با اشــاره به اینکه 
بانــک مرکزی عمدتا نقدینگی را هدفگــذاری می کند، اظهار کرد: 

در کنار مدیریت متغیرهــای بخش واقعی اقتصاد، متغیرهای پولی 
نیز به خوبی مدیریت شــده و رشد نقدینگی به ۲۶.۹ درصد رسیده 
است. در رشد اقتصادی فصل بهار ١۴٠۲، شاهد رشد موزون تمامی 
بخش های اقتصاد هستیم. در سال ١۴٠١ رشد بخش خدمات کمتر 
بوده، اما در فصل اول امســال رشــد بخش خدمــات به ۶.۲ درصد 
رسیده است. رشــد بخش کشاورزی را نیز در بهار امسال نسبت به 
بهار ســال گذشته شاهد بوده  ایم. شیریجیان ادامه داد: رشد سرمایه 
گذاری در بهار ١۴٠١ منفی ١.۲ درصد بوده که امســال به ۲ درصد 
رسیده است و این یعنی رشد اقتصادی همراه با رشد سرمایه گذاری 
بوده و رشد سرمایه گذاری از سال گذشته شروع شده است. افزایش 
۳۸٠ همتــی تولید در بهار علیرضا قائدی، مدیر اداره حســاب های 
اقتصادی بانک مرکزی گفت: در ســه ماه اول ١۴٠۲ تولید ناخالص 
داخلی ۳۸٠ همت اســت که نسبت به ســه ماهه اول سال گذشته 
۶.۲ درصد، به قیمت های واقعی رشــد کرده است. تهیه آمار تولید 
ناخالص داخلی فرایندی زمان بر اســت که حــدود ۸٠ روز بعد از 
پایــان هر فصل این آمارها تهیه می شــود. وی افزود: در تولید کالا 
و خدمات نهایی وضعیت نســبت به سال های گذشته بسیار بهبود 
یافته و از ســمت تقاضا، مصرف کالا و خدمات نیز افزایش داشــته 
است. رشد ۲.۲ درصدی در بخش کشاورزی مدیر اداره حساب های 
اقتصادی بانک مرکزی تصریح کرد: در ســمت عرضه اقتصاد ارزش 
افزوده فعالیت های اقتصادی در بخش کشــاورزی ۲.۲ درصد رشد 
کرده ایــم. به این صورت که محصولات زراعــی ۸.۷ درصد، تولید 
محصولات باغی ۵.۴ درصد، محصولات دارویی ۴.۷ درصد رشد کرده 
است که ماحصل آن در بخش کشاورزی رشد ۲.۲ درصدی را شاهد 
هســتیم. وی ادامه داد: بانک مرکزی سابقه طولانی در تهیه و تولید 
حســاب های ملی دارد که به حدود ۶۵ ســال می رسد و روش های 
آمارگیری مبتنی بر روش های اســتاندارد است و همچنین مبتنی 
بر آمارهای دریافتنی از تمام دســتگاه های بخش خصوصی و بخش 
دولتی اســت. رشد ۳.۷ درصدی بخش صنعت و سهم ١.۵ درصدی 
گروه نفت در ادامه محمد شیریجیان، معاون اقتصادی بانک مرکزی 
گفت: در بخش تولیدات صنعتی، شــاخص تولید کالاهای صنعتی 
که ۷٠ درصد ارزش افزوده بخش صنعت را تشــکیل می دهد، رشد 
۳.۷ درصدی داشته ایم. در صنعت نفت، افزایش تولید نفت خام ۲٠ 
درصد افزایش داشته، در تولید میعانات گازی به افزایش تولید پنج 
درصدی رســیده ایم که به تبع آن افزایش صادرات نیز داشته ایم. 
بدین ترتیب ١.۵ درصد از ۶.۲ درصد رشد اقتصادی متعلق به حوزه 

نفت بوده است.

در حالی پیک تابســتان را پشت سر 
گذاشتیم که تابستان امسال نه تنها 
خاموشی نداشتیم بلکه تامین سوخت 
نیروگاه ها نیز با مشــکل مواجه نشد 
و صنعــت گاز ۹۳ درصد ســوخت 
نیروگاه ها را تامیــن کرد. به گزارش 
ایسنا، بررسی ها نشان می دهد روند 
گازرســانی به نیروگاه ها نســبت به 
ســال ١۴٠١ صعودی بوده به طوری 
که میانگین گاز تحویلی به نیروگاه ها 
پارســال )از ابتدای تابستان تا پایان 
مردادمــاه( ۲۷۴ میلیون مترمکعب 
در روز بــود که این مقدار امســال و 
در همین بــازه زمانی، به روزانه ۳٠۶ 
میلیون مترمکعب رســیده و نشانه 
افزایــش ١۲ درصدی این شــاخص 
است. بیشــترین حجم گازرسانی به 
نیروگاه ها در تابستان پارسال مربوط 
بــه اول مردادمــاه و حــدود ۳٠۲ 
میلیون مترمکعب بود که امســال و 
در روز ۲٠ تیرمــاه بــا ۳١۸ میلیون 
نیروگاه ها،  به  مترمکعب گازرســانی 
رکوردی تــازه در ایــن بخش ثبت 

شد. بر اساس گزارش وضعیت آماری 
صنعت برق کشــور، از ابتدای ســال 
جــاری در ۶ ماهه اول ســال جاری 
تا تاریخ ١٠ شــهریورماه نیروگاه های 
کشور ۲ میلیارد و ۳۵۴ میلیون لیتر 
سوخت مایع شــامل گازوئیل و نفت 
کوره مصــرف کرده اند.طبق این آمار 
در مدت مشابه ســال گذشته یعنی 
ابتدای ســال ١۴٠٠ تا ١٠ شهریور 

همان ســال میزان مصرف ســوخت 
مایع واحدهــای نیروگاهی معادل ۵ 
میلیارد و ۸٠٠ میلیون متر مکعب به 
ثبت رسیده است.کنار هم قرار دادن 
ایــن دو آمار به معنــای کاهش ۶٠ 
درصدی مصرف سوخت مایع توسط 
واحدهای نیروگاهی کشور در ۶ ماهه 
ابتدای ســال ١۴٠۲ نسبت به مدت 
مشــابه سال گذشته اســت. تحویل 

گاز بیشتر به نیروگاه ها، سبب کاهش 
مصرف ســوخت مایع و فرآورده های 
نفتی می شــود که خود می تواند هم 
در بحث مسائل محیط زیستی و هم 
بحث صرفه جویی ارزی بســیار حائز 
اهمیت باشد. گازرسانی به نیروگاه ها 
دارای دو مزیــت اســت؛ در مرحله 
نخســت، این مهــم، حداکثر حجم 
ذخیره ســازی فرآورده و تأمین کامل 
خوراک نیروگاه ها با گاز طبیعی را به 
همراه داشته و در مرحله دوم، افزایش 
بــازده نیروگاه ها و به تبع آن، کاهش 
آلاینده هــای محیط زیســتی را به 
ارمغان می آورد.  بنا بر اعلام مسوولان، 
افزایش تحویل یــک میلیارد و ۷۲٠ 
میلیون مترمکعبی گاز به نیروگاه ها و 
جایگزینی آن با مصرف فرآورده های 
نفتــی، افزون بــر صرفه جویی ارزی 
بیش از ١.۵ میلیــارد دلاری، کمک 
شــایانی نیز به ناوگان حمل ونقل و 
پخش فرآورده های نفتی برای تأمین 
حداکثری سوخت سفرهای تابستانی 

کرده است. 

گاز در پیک برق کم نیاورد

قیمت نفت روز جمعه ثابت بود اما تحت تاثیر ســودگیری 
معامله گران و دورنمای افزایش بیشتر نرخ های بهره آمریکا، 
کاهــش هفتگی به ثبت رســاند. به گزارش ایســنا، بهای 
معاملات نفت برنت با ســه سنت کاهش، در ۹۳ دلار و ۲۷ 
ســنت در هر بشکه بسته شــد. قیمت نفت برنت برای کل 
هفته، ٠.۳ درصد کاهش داشت. بهای معاملات وست تگزاس 
اینترمدیت آمریکا با ۴٠ ســنت معادل ٠.۵ درصد افزایش، 
در ۹٠ دلار و ســه سنت در هر بشــکه بسته شد. شاخص 
نفت آمریکا ٠.٠۳ درصد کاهش هفتگی داشت که نخستین 
کاهش هفتگی این شاخص در چهار هفته گذشته بود. دنیس 
کیسلر، نائب رئیس ارشد شرکت »بی او کی فایننشیال« در 
این باره گفت: سرمایه گذاران انتظار دارند تقاضا در اکتبر که 
پالایشــگاه ها وارد فصل تعمیرات می شوند و نرخ بهره بالاتر 

می رود، ضعیف شود. همچنین معامله گران به سودگیری از 
افزایش اخیر قیمت ها پرداختند. هر دو شاخص در سه هفته 
قبل تحت تاثیر نگرانی ها نسبت به محدودیت عرضه، بیش 
از ١٠ درصد صعود کرده بودند. قیمت نفت سه شــنبه هفته 
گذشــته، تحت تاثیر تمدید کاهش عرضه اضافی عربستان 
سعودی و روسیه تا پایان سال ۲٠۲۳، به بالاترین رکورد در 
١٠ ماه اخیر صعود کرده بود. مقامات فدرال رزرو آمریکا هر 
چند هفته گذشته به ثابت ماندن نرخ بهره رای دادند، درباره 
افزایش بیشــتر نرخ های بهره هشدار داده اند. میشل بومان، 
از مقامات بانک مرکزی آمریکا گفت: تورم همچنان بســیار 
بالاســت و انتظار دارم که کمیته بازار آزاد فدرال، نرخ بهره 
را به میزان بیشــتری افزایش دهد. احتمال افزایش بیشتر 
قیمت انرژی، ریسک به خصوصی است که وی زیر نظر دارد. 

نرخ بهره بالاتر، هزینه های استقراض را افزایش داده و باعث 
کندی رشــد اقتصادی و تقاضای کمتر برای نفت می شود. 
در این بین، انتظار می رود ممنوعیت موقتی صادرات بنزین 
و دیزل روســیه به اکثر کشورها، عرضه سوخت در بازارهای 
جهانــی را محدود کنــد. خبرگزاری دولتــی تاس گزارش 
کرد شــرکت ترانس نفت روسیه، تحویل دیزل به پایانه های 
پریمورسک و نووراسییسک در دریای بالتیک و دریای سیاه را 
به حال تعلیق درآورده است. شرکت آر بی سی در یادداشتی 
نوشت: این ممنوعیت، ابهامات جدیدی در دورنمای تامین 
محصولات پالایشی و جست وجوی کشورها برای منابع تامین 
جایگزین، ایجاد می کند. قیمت عمده فروشی بنزین روسی 
روز جمعه در بازار کالای بین المللی ســن پترزبورگ، حدود 

١٠ درصد و دیزل، ۷.۵ درصد کاهش پیدا کرد.

نفت از صعــود قیمت کوتاه آمد

در راستای برنامه ملی تقویت کسب و کار و معیشت مرزنشینان، مناطق مرزی به عنوان پایگاه های صادراتی انواع کالا و خدمات بهتر از 
گذشته رونق می یابد و توسعه کسب و کار و افزایش رفاه و معیشت مرزنشینان را به دنبال دارد. به گزارش ایسنا، حفظ امنیت مرزها یکی 
از مسایل حیاتی کشور به شمار می رود، از این رو بهره گیری از ظرفیت های اقتصادی و اجتماعی مغفول مانده مرزنشیان امری ضروری 
است و حمایت از مرزنشینان در شرایط اقتصادی، ضمن تقویت معیشت مردم ساکن در مناطق مرزی به تنظیم بازار کالاهای اساسی 
منجر می شود. همسایگی ایران با ١۵ کشور و وجود مرز طولانی به طول بیش از ۷٠٠٠ کیلومتر، توسعه پیوندهای راهبردی و گسترش 
همکاری و مشارکت با کشورهای همسایه، تنوع جغرافیایی در مناطق مرزی، تهدیدات امنیتی در آن سوی مرزها و پایین بودن شاخص های توسعه در بیشتر مناطق مرزی باعث 
شده تا تدوین برنامه برای ایجاد اشتغال پایدار مرزنشینان ضرورت و اهمیت پیدا کند. بر همین اساس به پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز بهمن ماه سال ١۴٠٠، برنامه ملی تقویت کسب وکار، معیشت مرزنشینان و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق مرزی از سوی هیات دولت به تصویب رسید. این برنامه در 
بستر زیست بوم ملی اشتغال تعریف می شود. زیست بوم ملی اشتغال به عنوان یک الگوی اشتغالزایی از سوی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای ایجاد اشتغال میلیونی در 
کشور مطرح شده و دو گروه افراد بیکار و افراد فاقد شغل شایسته را به عنوان مخاطب درنظر دارد. آنجا که مرزنشینان و ساکنین مناطق مرزی بیش از سایر مردم نقاط کشور 
آسیب پذیرند در صورتی که از نظر اقتصادی و معیشتی تامین و دلگرم باشند موجب تقویت منافع ملی و امنیت کشور می شوند.در همین راستا سید صولت مرتضوی - وزیر 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی، توجه به مرزنشینان را نگاه به موضوع کلان کشور دانسته و می گوید: یکی از مؤلفه های اقتدار ملی، ثبات در مرزهاست. 

آیا ممکن است بیت کوین به دنبال سقوط بایننس به ۵٠٠٠ دلار سقوط کند؟ اینفلوئنسر برجسته کریپتو، کریپتو روور گفت وگوهایی 
را در مورد عواقب احتمالی فروپاشــی بایننس، بزرگترین صرافی ارزهای دیجیتال، به راه انداخته اســت. به گزارش ایســنا به نقل از 
کریپتوکارنسی، روور در توییت اخیر خود استدلال کرد که سقوط بایننس باعث نابودی بزرگترین ارز دیجیتال، بیت کوین می شود. وی 
معتقد اســت که ســقوط بایننس به معنای سقوط ۸١.۲۳ درصدی بیت کوین از ارزش فعلی آن است. علاوه بر این، اینفلوئنسر کریپتو 
تاکید کرد که اثر چنین ســقوطی کل صنعت دیجیتال را متزلزل خواهد کرد. این دیدگاه از این واقعیت ناشــی می شود که بایننس با 
نزدیک به ۶٠ میلیارد دلار، برجسته ترین مدیر دارایی های کریپتو است. علیرغم پیامدهای احتمالی چنین اتفاقی، روور تعهد خود را برای 

افشای جزئیات مرتبط با عملکرد بایننس ابراز کرد. بسیاری از علاقه مندان به ارزهای دیجیتال در بخش نظرات با دیدگاه روور در مورد مفهوم سقوط بایننس موافق بودند. در 
این میان برخی دیگر نیز مخالفت خود را اعلام کردند. یکی از کاربران به نام دیجی فاکس مخالف واقعیت سقوط بیت کوین به ۵٠٠٠ دلار فقط به دلیل سقوط بایننس است. 
دیجی فاکس خاطرنشــان کرد: در ســناریوی فرضی که چنین اتفاقی می افتد، مشروعیت بیت کوین به طور کلی زیر سوال می رود. شایان ذکر است که بحث در مورد سقوط 
بایننس به دنبال تحولات اخیر در فضای کریپتو بود. از زمان فروپاشی دومین صرافی بزرگ کریپتو، اف تی ایکس، فعالان بازار در مورد یکپارچگی سایر پلتفرم های رمزنگاری 
متمرکز نامطمئن بوده اند. علاوه بر این، در حالی که بایننس درگیر چالش های نظارتی شده است، برخی از چهره های برجسته در جامعه کریپتو مدام ادعا می کنند که صرافی 
به اندازه ای که خود نشان می دهد امن نیست. آنها به طور مداوم از کاربران بایننس خواسته اند وجوه خود را از صرافی خارج کنند. مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال 

در حال حاضر ١.٠۵ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل  ٠.٠۴ درصد بیشتر شده است. 

عواقب احتمالی فروپاشی بزرگترین صرافی ارزهای دیجیتالبرنامه دولت برای افزایش رفاه و معیشت مرزنشینان
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ایسنا/خراســان شمالی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراسان 
شمالی گفت: در راســتای افزایش منابع تامین آب شرب در سطح 
استان از ابتدای سال تاکنون ۲۲ حلقه چاه حفر، تجهیز و وارد مدار 
بهره برداری شــد. رضا نعیمی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: در 
این مدت و در راستای افزایش تولید در منابع تامین آب،  ۱۵حلقه 
چاه حفر، ۹ حلقه چاه کف شــکنی و سه حلقه چاه نیز لایروبی شد 
و همچنین چهار دهنه چشــمه و یک رشته قنات در سطح شهرها 
و روســتاهای اســتان برای پایداری کیفی و کمی منابع، لایروبی و 
بهسازی شد. وی خاطر نشــان کرد: از ابتدای سال تاکنون احداث 
۹۲ باب مخزن ذخیره آب شرب با پیشرفت بالای ۵۰ درصد، اجرای 
بیش از ۲۸ کیلومتر عملیات اصلاح شبکه و خط انتقال آب و اجرای 
بیش از ۱۳۷ کیلومتر خط انتقال آب شرب در راستای رفع مشکل 
آب شــرب و پایداری منابع تامین در این اســتان انجام شده است. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی در ادامه بیان کرد: 
آبرسانی سیار به روستاهای این اســتان افزایش یافته است. وی با 
اشــاره به اینکه در تابستان سال گذشته، ۸۱ روستا به وسیله تانکر 
ســیار آبرسانی می شدند، گفت: اما این تعداد در حال حاضر به ۹۳ 
روســتا رسیده است. نعیمی ادامه داد: در حال حاضر آب شرب هم 
اســتانی ها از طریق ۴۲۴ حلقه چاه، ۲۰۶ دهنه چشمه و ۱۳ رشته 
قنات تامین می شــود که بخش زیادی از این منابع متاثر از کاهش 
بارندگی ها، خشــک شده و به تبع آن آبرســانی سیار نیز افزایش 

یافته است.

پــس از نقل مــکان رونالــدو و همراهانش از هتلی بــه یک مرکز 
مسکونی، هزینه ای که این ستاره پرتغالی باید به هتل محل اقامت 
موقتش پرداخت کند، مشــخص شــد. به گزارش ایسنا و به نقل از 
دیلی میل، زمانی که برنده پنــج توپ طلا به النصر نقل مکان کرد 
باعث شــد تا بســیاری از ســتارگان نیز راه او را در پیش گرفته و 
راهی لیگ عربستان شوند. رونالدو در هتل Four Seasons در ریاض 
اقامت گزید. بر اساس گزارش ها، رونالدو و تمام همراهانش از جمله 
خانواده، دوستان و تیم امنیتی را به این هتل لوکس برده بود. هزینه 
زندگی در چنیــن هتلی به صرفه نبود و رســانه ها ادعا می کردند 
رونالدو باید ماهیانه ۲۵۰۰۰۰ پوند خرج می کرد. هر چند این ستاره 
پرتغالی ســالانه ۱۷۳ میلیون پونــد از النصر دریافتی دارد و خیلی 
نگران هزینه های هتل نبود. رونالدوی ۳۸ ســاله و همراهانش برای 
اقامت دائم، زندگی در یک مجتمع انحصاری با حضور امنیتی عظیم 
و دسترســی آسان به رســتوران ها، مغازه ها و سالن های ورزشی را 
انتخاب کردند. سوپراستار پرتغالی دارای املاک بسیار زیادی است؛ 
از جملــه دو ملک در زادگاهش مادیرا، یکی در تورین، یک خانه در 
چشایر در شهر منچستر، یک خانه در ماربلا و یک ویلای ۱۷ میلیون 
پوندی در کوئینتا دا مارینها. رونالدو همچنین در ژوئیه ۲۰۱۰ یک 
عمارت بزرگ را در مادرید به قیمت پنج میلیون پوند خریداری کرد.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان خبر داد
حفر یا مهندسی مجدد ۲۲ حلقه چاه برای 
تامین آب شرب روستاهای خراسان شمالی

هزینه هنگفت اقامت رونالدو و 
همراهانش در عربستان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

انرژی، قلب تپنده زمین!

مدلهای مختلفی از مرســدس بنز وجود دارند که می توان آن ها را در این فهرســت گنجاند ولی در حال حاضر ما به سراغ مدل 
اس ال SL63( ۶۳( می رویم. مرسدس بنز اس ال ۶۳ با یک موتور قدرتمند وی ۸ دارای بیش از پانصد و شصت اسب بخار قدرت 
و بیش از ششصد و شصت فوت بر پوند گشتاور است. این خودرو دارای موتور با هفت دنده ی دستیو موتور ۵.۵ لیتری است. به 
عنوان یک خودروی همه چیز تمام در هیچ حراجی برچسب قیمتی کمتر از ۱۵۶ هزار دلار روی آن نصب نشده و به عنوان یک 
ویژگی مضاعف اگر نمی خواهید با سرعت بسیار بالا حرکت کنید این خودرو دارای این امکان هست که به خوبی بر روی جاده 
های معمولی حرکت کند ولی شما با نشستن پشت فرمان آن حتما وسوسه می شوید که تا ته سرعت با آن رانندگی کنید.© کپی 

برداری از مطالب سایت تنها با ذکر منبع "ایران لوکس" مجاز می باشد.

طلای میرزازاده به کل ایران چسبید
پیشکســوت کشتی فرنگی ایران توضیحاتی را در مورد عملکرد ملی پوشان کشتی فرنگی ایران ارائه داد. بهرام مشتاقی در گفت 
 وگو با ایسنا درباره ی عملکرد امین میرزازاده که در مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی جهان با شکسن رضا کایالپ کشتی گیر مطرح 
ترکیه قهرمان جهان شد، بیان کرد: مدال طلای میرزازاده به ما و به کل ایران خیلی چسبید و خانوادگی حدود ۱۵ دقیقه او را 
تشویق می کردیم. من در پوست خودم نمی گنجیدم و یکی از شب های به یاد ماندنی برای من بودم. فکر می کنم یک سال جوان 
شدم. منتظرم هر چه زودتر میرزازاده را ببینم و صورت این پهلوان را ببوسم.  او ادامه داد: میرزازاده طلوع کرده است و دیگر زمان 
غروب نفراتی چون کایالپ و لوپز است. این مدال طلا برازنده او بود و این میرزازاده آماده یکی از امیدهای مسلم ما در المپیک 

۲۰۲۴ پاریس است و می تواند در این وزن رکوردشکن باشد. 

پیشنهاد

چهره روز

کتاب درک یک پایان
 The Sense of کتاب درک یک پایان با عنوان اصلی
an Ending رمانی از جولین بارنز اســت که در سال 
۲۰۱۱ برنده جایزه بوکر شــد. بارنز قبلا سه بار، در 
ســال های ۱۹۸۴، ۱۹۹۸ و ۲۰۰۵ به لیست نهایی 
نامزدهای جایزه بوکــر راه پیدا کرده بود اما موفق 
به دریافت آن نشــد. این رمان که بر اساس آن یک 
فیلم نیز ساخته شده است ساختاری تقریبا پیچیده 
دارد. خواننده در ابتدای کتاب با ماجراهای ســاده 
و کوچکی روبه رو می شــود که در نهایت به شکل 
حلقه ای تکرار شــونده سرنوشت رمان را در دست 
می گیرند. درک یک پایان تقلای تونی وبستر برای 
کشف حقیقت در لابه لای خاطراتی است که بدون 
ترتیب خاصی آن هــا را به یاد می آورد. تلاش برای 
کشــف حقیقتی که مدارک کافی برای رجوع به آن وجود نــدارد و حافظه هم چندان قابل 
اتکا نیســت. جولین بارنز نویسنده اهل انگلیس است که در سال ۱۹۴۶ و از پدر و مادری که 
هردو آموزگار زبان فرانســه هستند در شهر لســتر به دنیا آمد. از دانشگاه آکسفورد در رشته 
زبان های جدید لیسانس گرفت و مدتی در سِمت فرهنگ نویس و موسسه لغت نامه آکسفورد 
کار کــرد. )تاثیر این کار را در کتاب هایش نیز می توان مشــاهده کرد.( بارنز در ادامه مســیر 
خود به روزنامه نگاری پرداخت و ســال ها ســردبیر ادبی و نقدنویس نشریات گوناگون بود. از 
بارنز رمان های متعددی به فارســی نیز ترجمه شده اســت اما در این میان کتاب درک یک 
پایان شهرت چشم گیری دارد. حسن کامشاد ترجمه خوبی از این کتاب ارائه کرده و تا جایی 
که توانســته، پیچیدگی های زبان جولین بارنز را به فارسی برگردانده است. در پایان رمان نیز 

گفت وگویی با نویسنده کتاب آمده است که به درک ذهنیت او کمک می کند.

عباس نقاش 
عباس نقـاش، پسر اصغر نقاش، از هنرمندان مطرح نگارگر در 
شــیراز بود که طرح های گل و مرغ و ترنج او همچنان معروف 
اســت. آثار این هنرمند فقید سال هاســت که بر سقف و در و 
دیوار مساجد و بقاع متبرک استان هنرپرور فارس می درخشد. 
به گزارش ایسنا، امروز زادروز اسـتاد عباس نقـاش از هنرمندان 
برجستـه و پیشکسوت نقاشی سنتی دیواری و گل و مرغ است 
که حدود ۱۰۰ سال قبل در شیراز به دنیا آمد. او در خانواده ای 
متدین و هنرمند پرورش یافت. عباس از همان کودکی علاقه 
بســیار به هنر و خصوصاً  هنر نقاشی داشت پس حرفه پدر را 
برگزید و پا به پای پدر این حرفه را دنبال کرد. اســتاد عباس 
نقاش، هنر نقاشی دیواری را هم در محضر استاد محمدجعفر 
ترنج کار آموخت. ۴۵ سال کار کردن در کنار پدر و محمدجعفر 
نقاش سبب شد که در سال ۱۳۵۰ اولین کار حرفه ای او سقف 
حسینه قوام را زینت بخشد. پس از آن سقف و دیوارهای اماکن 
تاریخی همچون باغ عفیف آباد، باغ ارم، حمام آقا بابا خان، شاهزاده حسین و بسیاری دیگر از اماکن و ابنیه ـ عمومی 
یا شخصی ـ فضایی شد برای هنر نمایی این استاد تا با ظرافت قلم و رنگ های گوناگون نقوش زیبای ترنج، اسلیمی، 
ختایی و گل و مرغ را زنده نگهدارد. برخی اماکن مذهبی کشورهای عربی همچون امارات هم به قلم او زینت شده 
اســت. او که یکی از آخرین بازماندگان هنر نقاشی اسلیمی در شیراز به شــمار می آید، در طول زندگی پربارش، 
شاگردان زیادی را تربیت کرد که از میان آن ها می توان اسدالله نقاش، اکبر نقاش، محمدعلی پرواز، غلامرضا زرین 
چنگ و دو فرزند پسرش علیرضا و محمدجواد را نام برد. آثار بدیع و ماندگاری را در دوران فعالیت هنری خود به 
جای گذاشــت. از جمله آثار به جا مانده از او می توان به تعمیر، نوسازی و خلق آثار نقاشی در اماکنی همچون باغ 
عفیف آباد، سقف ها و دیوارهای اندرون نارنجستان قوام، حسینیه قوام، سقف و دیواره داخلی حرم سید علاءالدین 
حسین، نقاشی تمامی دیوارهای داخلی حرم امام زاده شاهزاده حسین، تعمیر کاشی کاری های مسجد نصیرالملک، 

... استاد عباس نقاش در تاریخ ۱۶ مهر ماه سال ۱۳۹۴ پس از یک دوره بیماری در سن ۸۹ سالگی درگذشت.

فرهنگ

پنجاه سال از مرگ مشــکوک »پابلو نرودا« شاعر برنده جایزه 
نوبل ادبیات اهل کشور شیلی گذشت. به گزارش ایسنا، »پابلو 
نرودا« شاعر شــیلیایی برنده نوبل که در سال ۱۹۷۳ به مرگی 
مشکوک درگذشت، سال هاســت چهره مورد بحث محققان و 
پزشــکان دنیا بوده اســت و پیش از این گروهی از کارشناسان 
بین المللی که روی پرونده او و نمونه های باقی مانده از جسدش 
کار می کردند، نتیجه گرفتند که ابتلا به سرطان مطمئنا علت 
اصلی مرگ او نبوده اســت. این امر احتمال به قتل رســیدن 
ایــن چهره بزرگ ادبی را که از طرفداران »ســالوادور آلنده« ـ 
رییس جمهور آزادی خواه شــیلی ـ هم بــود، افزایش داد. نرودا 
دو هفته بعد از کودتای نظامی »پینوشــه« که به ســرنگونی 
دولت »سالوادور آلنده« منجر شد، در بیمارستانی در سانتیاگو 
درگذشت اما برخی، از جمله برادرزاده نرودا، »رودولفو ریس«، 
مدت ها بر این باور بودند که او به دلیل مخالفتش با دیکتاتوری 
آغازین »آگوستو پینوشه« به قتل رسیده است. مرگ این چهره ادبی آن چنان پرحاشیه و مشکوک بود که ۱۰ سال 
پیش بنا بر اظهارات راننده شخصی او، دادگاه شیلی حکم نبش قبر او را صادر کرد و دانشمندانی از چندین کشور 
دنیا سه سال روی باقی مانده جسد او کار می کردند. نمونه هایی از جسد نرودا برای تجزیه و تحلیل به آزمایشگاه های 
پزشــکی قانونی در چهار کشور فرستاده شــد و در سال ۲۰۱۵ دولت شیلی گفت که احتمال زیادی وجود دارد که 
شخص ثالثی مسئول مرگ او باشد و دو سال بعد، تیمی از دانشمندان بین المللی گفتند که »۱۰۰% متقاعد شده اند« 
که این شاعر بر اثر سرطان پروستات فوت نکرده است. »رودولفو ریس« به تازگی اعلام کرده که آزمایش های علمی 
نشان داده که سم کلستریدیوم بوتولینوم در بدن عمویش هنگام مرگ وجود داشته است، که نشان می دهد او واقعاً 
پس از کودتا »مسموم« شده است.  »پابلو نرودا« از مشهورترین و تأثیرگذارترین چهره های ادبیات معاصر جهان است 
که علاوه بر تعداد زیادی کتاب، یک مجموعه بزرگ شعری را از خود باقی گذاشت. از جمله آثار او می توان به »اسپانیا 

در قلب ما«، »عاشقانه جدید برای استالینگراد« و »چوب بر بیدار خواهد شد« اشاره کرد.

سالگرد مرگ مشکوک یک شاعر!
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